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DEWAN UNDANGAN NEGERI SARAWAK 

ATURAN URUSAN MESYUARAT 
 
 
 
 
 
 

 

PERSIDANGAN HARI KEDUA 

Mesyuarat Pertama Bagi Penggal Ketiga Dewan 

Undangan Negeri Sarawak Kelapan Belas 

Selasa, 10 Julai 2018 (26 Syawal 1439H) 

JAM 9.00 PAGI 
 

 
 

1. Bacaan Doa oleh Setiausaha DUNS 

 

2. Pemasyhuran oleh Tuan Speaker 
 

3. Pertanyaan-Pertanyaan Bagi Jawapan-Jawapan Lisan 
 

 
1. YB Encik John Anak Ilus (N.23 Bukit Semuja) 

Bertanya kepada Ketua Menteri: 

Apakah perancangan pihak Kerajaan untuk menaiktaraf perkhidmatan dan premis di Bank 

Simpanan Nasional Serian yang sering penuh sesak dengan pelanggan hampir setiap hari? 

 
2. YB Encik Jefferson Jamit Anak Unyat (N.63 Bukit Goram) 
 Bertanya kepada Menteri Pemodenan Pertanian, Tanah Adat dan Pembangunan Wilayah: 

Adakah Jabatan Pertanian bercadang hendak mengaktifkan semula Sistem Tagang di Sungai 

Tisa, Yong, Kapit, memandangkan air sungai tersebut telah pulih seperti sediakala? 

 
3. YB Dato' Murshid Diraja Dr Juanda Bin Jaya (N.44 Jemoreng) 

Bertanya kepada Menteri Kebajikan, Kesejahteraan Komuniti, Wanita, Keluarga dan 

Pembangunan Kanak-Kanak: 

Apakah tindakan pencegahan Kerajaan terhadap jenayah sosial yang semakin menjadi-jadi di 

kawasan luar bandar seperti dadah dan sebagainya, memandangkan jumlah penempatan 

Pegawai Kerajaan dan polis amat rendah dan ada yang ditempatkan terlalu lama hingga mungkin 

mejejaskan kecekapan tindakan penguatkuasaan? 

 
4. YB Encik Yussibnosh Balo (N.57 Tellian) 

Bertanya kepada Ketua Menteri: 

Berapakah bilangan majistret di Mahkamah Bumiputera Sarawak dan berapakah jumlah kes  

keseluruhan yang belum diselesaikan? 
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5. YB Encik Awla Bin Dris (N.25 Simunjan) 

Bertanya kepada Menteri Pelancongan, Kesenian, Kebudayaan, Belia dan Sukan: 

Apakah inisiatif pihak Kerajaan untuk membangunkan kawasan Gunung Ngeli sebagai pusat 

pelancongan dan tempat bersejarah di Negeri Sarawak? 

 
6. YB Dato Ranum Anak Mina (N.1 Opar) 

Bertanya kepada Menteri Utiliti Sarawak: 

Apakah terdapat sebarang peruntukan daripada pihak Kementerian untuk kerja-kerja menaik taraf 

Transformer Bekalan Elektrik Luar Bandar yang berkapasiti rendah kepada yang berkapasiti lebih 

tinggi agar dapat menampung keperluan pihak pengguna? 

 

7. YB Dato' Sri Huang Tiong Sii (N.45 Repok) 

To ask the Minister for Infrastructure Development and Transportation: 

Is there any plan to relocate the RC Coastal Wharf at Sungai Nyelong due to the road congestion 

by heavy vehicles during loading and unloading works? 

 
8. YB Datuk Mong Anak Dagang (N.31 Bukit Begunan) 

To ask the Minister for Urban Development and Natural Resource: 

There was a plan to carry out kampong extension for Melugu Scheme. Can the Government inform 

this august House whether the proposal has been approved? If yes, when will it be implemented? 

 
9. YB Encik Ali Anak Biju (N.39 Krian) 

Bertanya kepada Ketua Menteri: 

a) Apakah status menaiktaraf Pejabat daerah Kecil Nanga Budu sekarang? 

b) Sejauh mana penc apaian atau ‘progress’ pembinaan pejabat baru Daerah Kec il Nanga Budu? 

 
10. YB Encik Paulus Palu Gumbang (N.80 Batu Danau) 

Bertanya kepada Menteri Pendidikan, Sains dan Penyelidikan Teknologi: 

Sebelum ini, ada cadangan untuk menggabungkan tidak kurang daripada 4 buah sekolah di 

kawasan Batu Danau. Bilakah cadangan ini akan dilaksanakan? 

 
11. YB Encik Mohammad Razi Bin Sitam (N.35 Saribas) 

Bertanya kepada Menteri Pembangunan Bandar dan Sumber Asli: 

Bagaimanakah perkembangan terkini pelaksanaan projek New Service Centre Kg Supa-Tuie-

Mangut dan New Service Centre Kg Belingan-Sebemban-Tg Assam? 

 
12. YB Dato' Haji Idris Bin Haji Buang (N.16 Muara Tuang) 

Bertanya kepada Menteri Kerajaan Tempatan dan Perumahan: 

a) Adakah Kerajaan negeri mendapat sokongan berterusan dari kerajaan pusat untuk membina  

 lebih banyak projek tambatan banjir bagi menangani risiko banjir di kampung berdekatan tepi  

 sungai? 

b) Adakah Kerajaan bercadang menaiktaraf sistem peparitan di kawasan kampung tradisi di  

 samarahan?  

 
13. YB Encik Allan Siden Gramong (N.50 Machan) 

To ask the Minister for Utilities Sarawak: 

Is there any plan to upgrade or to rebuild the 60 year old water plant at Kanowit Town? 
 

14. YB Encik Ripin Bin Lamat (N.72 Lambir) 

Bertanya kepada Menteri Pemodenan Pertanian, Tanah Adat dan Pembangunan Wilayah: 

a) Kenapa permohonan dan bekalan anak pokok sawit memakan masa yang terlalu lama untuk 

diluluskan? 

b) Apakah tindakan penyelesaian segera yang dibuat oleh Kerajaan? 
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15. YB Datuk Ding Kuong Hiing (N.46 Meradong) 

To ask the Minister for Infrastructure Development and Transportation: 

Is there any plan to construct the Proposed Extension of Dual Carriage Way from Bintangor Town 

to Junction of Bakong/Meradong Road so as to ease the traffic congestion during peak hours? 

 
16. YB Ir Christopher Gira Anak Sambang (N.59 Tamin) 

Bertanya kepada Menteri Kerajaan Tempatan dan Perumahan: 

Apakah status pemasangan lima (5) unit mesin bagi rawatan pesakit buah pinggang di Klinik 
Kesihatan Selangau? 

 
17. YB Datuk Tiong Thai King (N.52 Dudong) 

To ask the Chief Minister: 

As our government is driving its digital economy, what is the current status of the pursuit of 

Sarawak Digital Economy? 

 
18. YB Encik Safiee Bin Ahmad (N.43 Daro) 

Bertanya kepada Menteri Utiliti Sarawak: 

Apakah status terkini pelaksanaan projek pembinaan pencawang elektrik di Daro (Daro EHV 

Substation) dan apakah punca yang menyebabkan kelewatan pelaksanaan projek ini serta 

bagaimana dengan siapnya projek ini nanti akan dapat mengatasi masalah elektrik yang sering 

terputus di kawasan Daro? 

 
19. YB Encik Paulus Palu Gumbang (N.80 Batu Danau) 

Bertanya kepada Menteri Pembangunan Infrastruktur dan Pengangkutan: 

a) Apakah Kerajaan mempunyai cadangan untuk menaiktaraf Jalan Simpang Sagan/Ulu Lubai (SK  

 Ulu Lubai)? 

b) Jika tidak, adakah Kerajaan mempunyai cadangan menyerahkannya kepada pihak swasta untuk  

 penyelengaraan? 

 

20. YB Ir Lo Khere Chiang (N.13 Batu Kitang) 
To ask the Minister for Urban Development and Natural Resource: 

Are there any plans to bulldoze the hill towards the left side of the junction entering Kampung 

Batu Kitang Lama, for the proposed construction of a mosque and a community c enter, to benefit 

the people and ac t as shelter for flood vic tims? 

 
21. YB Tuan Haji Razaili Bin Haji Gapor (N.29 Beting Maro) 

Bertanya kepada Ketua Menteri: 

a) Adakah Kerajaan mempunyai perancangan untuk mengurangkan beban kos sara hidup  

 rakyat yang semakin meningkat? 

b) Apakah usaha Kerajaan untuk menambah pendapatan rakyat luar bandar seperti di DUN Beting  

 Maro? 

 
22. YB Encik Martin Ben (N.22 Kedup) 

Bertanya kepada Menteri Pemodenan Pertanian, Tanah Adat dan Pembangunan Wilayah:  

Nyatakan jumlah surat hakmilik tanah perserta estet Salcra di Wilayah Serian (Estet Kedup 1, 

Kedup 2, Mongkos, Melikin, dan Taee) yang sudah siap disukat dan dikeluarkan dalam tempoh 5 

tahun (2012 – 2017). 

 
23. YB Datuk Haji Abdul Wahab Bin Aziz (N.38 Kalaka) 

Bertanya kepada Menteri Pembangunan Infrastruktur dan Pengangkutan: 

Bilakah projek pembinaan jambatan menyeberangi Sungai Krian yang menggantikan perkhidmatan 

feri berdekatan Kampung Kaba dimulakan? Difahamkan projek tersebut dirancang bermula awal 

tahun ini tadi. 
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24. YB Encik Fazzrudin Bin Haji Abdul Rahman (N.6 Tupong) 

Bertanya kepada Menteri Utiliti Sarawak: 

Dimanakah projek-projek berkenaan Bekalan Air Luar Bandar yang diumumkan oleh YAB Ketua 

Menteri dan apakah status pelaksanaannya dan apakah proses-proses seterusnya? 

 
25. YB Dato Henry Harry Anak Jinep (N.2 Tasik  Biru) 

To ask the Minister for Local Government and Housing: 

Does the State Government has any plans to introduce more affordable housing schemes in 

DUN Tasik Biru for the low and middle income groups and to encourage property ownership 

among youths? 

 
26. YB Encik Miro Anak Simuh (N.18 Serembu) 

Bertanya kepada Menteri Pembangunan Perindustrian dan Usahawan: 

Adakah Kerajaan merancang untuk membina lebih banyak ruang-ruang niaga mampu milik di 

Daerah Bau untuk memberi pilihan kepada usahawan-usahawan muda berkecimpong dalam 

industri perniagaan? 

 
27. YB Datuk Sebastian Ting Chiew Yew (N.73 Piasau) 

To ask the Minister for Education, Science and Technological Research: 

How does the Government plan to get more young Sarawakians, especially our students to learn 

and understand more in depth the history of Sarawak and the formation of Malaysia? 

 
28. YB Encik Chukpai Ugon (N.66 Murum) 

Bertanya kepada Menteri Pembangunan Infrastruktur dan Pengangkutan: 

Bilakah Kerajaan akan membina dan menaiktaraf jalan bekas balak ke Skim penempatan 

Tegulang, Metalun, Lusong Laku, Long Urun dan Ulu Jelalong, Tabau? Jalan- jalan ini 

merupakan satu-satunya jalan atau akses utama ke kawasan-kawasan ini dan keadaannya 

sangat teruk dan mengacam keselamatan penggunanya. 

 
29. YB Encik Mohamad Chee Bin Kadir (N.40 Kabong) 

Bertanya kepada Menteri Utiliti Sarawak: 

Kawasan Ulu Roban masih lagi belum dibekal dengan air paip. 

a) Apakah status permohonan penduduk-penduduk di Rh. Belayong, Rh. Chaong, Rh. Empaling  

 dan Rh. Entengan untuk mendapat bekalan air paip? 

b) Adakah Kerajaan Negeri berhasrat menyalurkan peruntukan untuk projek tersebut? 

 
30. YB Encik Chiew Chiu Sing (N.68 Tanjong Batu) 

To ask the Minister for Education, Science and Technological Research: 

State the extent of the investigation of the alleged RM1.25 billion Solar hybrid project for 369 rural 

schools in Sarawak by a car rental company in Bintulu. What are the findings thus far? 

 
31. YB Encik Dennis Ngau (N.77 Telang Usan) 

To ask the Chief Minister: 

What’s the plan to develop Sub District Long Bedian, Sg Apoh in terms of office buildings, 

agencies, man power and etc? It has been more than 2 years since but unfortunately, these 

components has not been set up to serve the public. 

 
32. YB Datuk Amar Hajah Jamilah Haji Anu (N.3 Tanjung Datu) 

Bertanya kepada Menteri Kebajikan, Kesejahteraan Komuniti, Wanita, Keluarga dan 
Pembangunan Kanak-Kanak: 

Apakah usaha serta inisiatif daripada Kerajaan melalui Polis Diraja Malaysia (PDRM) dan agensi 

Anti Dadah Kebangsaan (AADK) untuk menangani dan membanteras gejala dadah terutamanya 

di kalangan remaja dan belia di kawasan luar bandar? 
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33. YB Encik Awla Bin Dris (N.25 Simunjan) 

Bertanya kepada Menteri Pembangunan Infrastruktur dan Pengangkutan: 

Jalan yang menghubungkan Gedong-Simunjan telahpun siap sejak tahun 2014. Apakah usaha 

Kerajaan untuk menyelenggara atau menaiktaraf jalan ini yang mana keadaannya amat 

membahayakan pengguna jalan raya tersebut? 

 
34. YB Encik Gerald Rentap Jabu (N.36 Layar) 

To ask the Minister for Local Government and Housing: 

Has the Government looked into: 

a) Posting of Specialists eg. Surgeon, Physician etc ; 

b) Upgrading of clinic al support facilities and equipments eg. X-ray machine, etc ; and 

c) Provide logistic al support, additional ambulances and drivers at the Family Health Specialist  

 Centre in Klinik Kesihatan Layar, Betong. 

 
35. YB Encik Alexander Anak Vincent (N.49 Ngemah) 

To ask the Minister for Utilities Sarawak: 

Is there any plan by the Government to implement the Sarawak Alternative Rural Electrification 

Scheme (SARES) project in the remote settlement areas with no electricity supply particularly in 

Nanga Kajah, Rantau Lugai and Lubok Tanjung, Nanga Jagau in N.49 Ngemah Constituency? 

 
36. YB Encik Ali Anak Biju (N.39 Krian) 

Bertanya kepada Ketua Menteri: 

Adakah Kerajaan Negeri Sarawak bercadang untuk menyediakan peruntukan khas yang 

disediakan oleh Pakatan Harapan kepada wakil rakyat bukan PH? 

 
37. YB Dato Ranum Anak Mina (N.1 Opar) 

Bertanya kepada Menteri Pembangunan Infrastruktur dan Pengangkutan: 

Bilakah pelaksanaan pembinaan Jambatan Selampit yang telah diberi peruntukan sebanyak RM10 

juta oleh Kerajaan Pusat pada tahun 2016? 

 
38. YB Puan Hajah Simoi Binti Haji Peri (N.28 Lingga) 

Bertanya kepada Menteri Kerajaan Tempatan dan Perumahan: 

Masalah banjir kilat dan fenomena air pasang besar yang berlaku setiap tahun di kawasan 

Ladong, Lemanak Stumbin, Lingga dan Maludam mengakibatkan rumah penduduk dimasuki air dan 

memusnahkan tanaman mereka. Apakah langkah yang diambil dan juga perancangan Kerajaan 

untuk mengatasi masalah tersebut? 

 
39. YB Encik Majang Anak Renggi (N.70 Samalaju) 

Bertanya kepada Menteri Pembangunan Infrastruktur dan Pengangkutan: 

Bilakah kerja-kerja menaik taraf Jalan Ulu Suai akan dilaksanakan? 

 
40. YB Encik Johnichal Rayong Anak Ngipa (N.33 Engkilili) 

Bertanya kepada Menteri Utiliti Sarawak: 

Bilakah Kerajaan akan melaksanakan projek bekalan air bersih seperti yang telah dirancangkan ke 

kawasan Batang Air Hilir, Engkelili, Skrang Hilir dan kawasan Lidong di DUN Engkelili? 

 
41. YB Encik Gerald Rentap Jabu (N.36 Layar) 

To ask the Chief Minister: 

How many Telecommunication Towers are being erected in Betong, in particular, Layar and how 

many are in operational mode and connected to internet with adequate processing speed? 

 
42. YB Ir Aidel Bin Lariwoo (N.24 Sadong Jaya) 

Bertanya kepada Menteri Pemodenan Pertanian, Tanah Adat dan Pembangunan Wilayah: 

Adakah rancangan Kerajaan untuk meneruskan skim-skim bantuan kepada para nelayan di 
negeri Sarawak? 
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43. YB Datuk Mong Anak Dagang (N.31 Bukit Begunan) 

To ask the Minister for Infrastructure Development and Transportation: 

Is Bukit Balau/Banting Road, Lingga which is Federal funded; where the earth breaking ceremony 

was held on 5.5.2018, would proceed as planned? 

 
44. YB Encik Ripin Bin Lamat (N.72  Lambir) 

Bertanya kepada Menteri Kerajaan Tempatan dan Perumahan: 

Apakah perancangan Kerajaan untuk menaik taraf atau membina baharu klinik Tun Openg, 
Simpang Bekenu? 

 

45. YB Tuan Haji Razaili Bin Haji Gapor (N.29 Beting Maro) 

Bertanya kepada Menteri Utiliti Sarawak: 

a) Apakah status perlaksanaan Projek Menaiktaraf Bekalan Air Bersih Pusa dan Beladin dan  

 Bekalan Elektrik dalam kawasan DUN Beting Maro? 

b) Adakah Kerajaan bercadang melaksana Projek Bekalan Air Bersih untuk Kampung Batang  

 Marodan Rumah Panjang Kam dan Duat? 

 
46. YB Encik Wilson Nyabong Anak Ijang (N.61 Pelagus) 

Bertanya kepada Menteri Pemodenan Pertanian, Tanah Adat dan Pembangunan Wilayah: 

Apakah status terkini pembinaan Pusat Latihan Pertanian yang baru di Nanga Mujong Kapit 

yang tapaknya sudah dikenalpasti oleh Jabatan Pertanian Bahagian Kapit? 

 
47. YB Dr Haji Hazland Bin Abang Hipni (N.5 Demak Laut) 

To ask the Chief Minister: 

What are the initiatives by the State Government to lower the cost of living through temporary 

measures eg free bus services, free school bus services, subsidized cooking gas, free water 

supply with bills below RM30.00, etc . which will give a direct economic impact to the rakyat? 

 
48. YB Dato' Sri Huang Tiong Sii (N.45 Repok) 

To ask the Minister for Local Government and Housing: 

Haemodialysis patients in Hospital Sarikei increased six-fold since 2016. What steps will the 

Government take to solve the space congestion, insufficient medicines and replace old machine? 

 
49. YB Encik Paulus Palu Gumbang (N.80 Batu Danau) 

Bertanya kepada Menteri Utiliti Sarawak: 

Apakah status kerja-kerja perlaksanaan projek Bekalan Letrik Luar Bandar bagi kawasan-
kawasan berikut:- 

a) Rh Agan Siran, Ulu Tubai; 

b) Rh Lawai, Selidong;dan  

c) Rh Lembong, Entakong. 

 
50. YB Encik John Anak Ilus (N.23 Bukit Semuja) 

To ask the Chief Minister: 

Upacara Pecah Tanah projek pembinaan Pusat Pentadbiran Bahagian Serian dan Dewan 

Persidangan Serian telah dibuat setahun yang lalu; tapak projek telah pun disediakan. Apakah 

status terkini projek tersebut? 

 
51. YB Dato' Haji Idris Bin Haji Buang (N.16 Muara Tuang) 

Bertanya Kepada Menteri Pembangunan Bandar dan Sumber Asli: 

Apakah langkah dan usaha Kerajaan negeri untuk mengatasi keperluan yang semakin meningkat 

bagi pembesaran kampung tradisi di setiap pelusuk negeri Sarawak di mana tapak bagi 

pembesaran kampung tersebut sukar didapati dan merupakan masalah utama? 
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52. YB Datuk Ding Kuong Hiing (N.46 Meradong) 

To Ask The Minister for Local Government and Housing: 

Is there any plan to improve and beautify the river front of Bintangor Town so that it can 

become a landmark for Bintangor Town? 

 
53. YB Encik Jefferson Jamit Anak Unyat (N.63 Bukit Goram) 

Bertanya kepada Menteri Pelancongan, Kesenian, Kebudayaan, Belia dan Sukan: 

Adakah Kerajaan mempunyai sebarang rancangan untuk membina sebuah Padang Bolasepak di 

Kapit? 

 
54. YB Encik Abdul Yakub Bin Haji Arbi (N.58 Balingian) 

Bertanya kepada Menteri Pemodenan Pertanian, Tanah Adat dan Pembangunan Wilayah: 

Adakah Kerajaan Sarawak akan meneruskan Projek Bantuan Rumah (PBR) yang sebelum ini 

pernah dilaksanakan oleh Kerajaan Persekutuan (BN) dan dibatalkan oleh Kerajaan Persekutuan 

(Pakatan Harapan)? Ini adalah kerana ramai penerima bantuan PBR merungut apabila Projek PBR 

telah ditarik balik? 

 
55. YB Encik Rolland Duat Anak Jubin (N.48 Meluan) 

Bertanya kepada Menteri Utiliti Sarawak: 

Apakah tindakan Kerajaan bagi membantu rakyat sepanjang jalan KJD Julau yang mengalami 

masalah bekalan air yang kerap berlaku? 

 
56. YB Encik See Chee How (N.11 Batu Lintang) 

To ask the Chief Minister: 

What were the quantities for oil and gas extracted from Sarawak fields in the year 2014, 2015, 

2016 and 2017 respectively and what is the estimated reserve for oil and gas in Sarawak 

today? 

 

57. YB Encik Allan Siden Gramong (N.50 Machan) 

To ask the Minister for Local Government and Housing: 

Is there any plan to improve the drainage system in Kampung Muhibbah Kanowit which is prone 
to floods? 

 
58. YB Encik Mohamad Chee Bin Kadir (N.40 Kabong) 

Bertanya kepada Menteri Utiliti Sarawak: 

Dikawasan Dewan Undangan Negeri Kabong masih banyak lagi permohonan untuk 

penyambungan letrik ke rumah- rumah belum diambil tindakan oleh pihak berwajib. 

a) Apakah punca ketidakpedulian pihak berwajib terhadap permohonan mereka? 

b) Bilakah tarikh terawal penyambungan dapat dilaksanakan? 

 
59. YB Datuk Tiong Thai King (N.52 Dudong) 

To ask the Minister for Infrastructure Development and Transportation: 

Regarding the Pan Borneo Highway, what is the status of Project progress? Can we expect 

this Highway to be completed as scheduled in year 2023? 

 
60. YB Encik Miro Anak Simuh (N.18 Serembu) 

Bertanya kepada Menteri Kerajaan Tempatan dan Perumahan: 

Cukai tafsiran untuk pegangan kuari yang dikenakan kepada pengusaha kuari di Dearah Bau.  

a) Bilakah cukai ini akan dilaksanakan dan siapakah bertanggungjawab memantau   

 pelaksanaannya? 

b) Berapakah jumlah Ringgit Malaysia dianggap munasabah patut dikenakan untuk setiap tan  

 batu yang dibawa keluar dari kuari-kuari tersebut? 
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61. YB Datuk Sebastian Ting Chiew Yew (N.73 Piasau) 

To ask the Minister for Modernisation of Agriculture, Native Land and Regional 

Development:  

Is the Government planning to expand our potential as major poultry producer in the region and 

what are the steps to be taken? 

 
62. YB Puan Violet Yong Wui Wui (N.10 Pending) 

To ask the Chief Minister: 

a) Will Sarawak Government emulate Pakatan Harapan Federal Government and all 

 Pakatan Harapan State Government by giving annual allocation to DAP and PKR 

 ADUNs for constituency development? 

b) If the answer is yes, what is the amount to be allocated? If the answer is no, why so? 

 
63. YB Ir Christopher Gira Anak Sambang (N.59 Tamin) 

Bertanya kepada Menteri Kebajikan, Kesejahteraan Komuniti, Wanita, Keluarga dan 

Pembangunan Kanak-Kanak: 

Saya difahamkan masalah gejala dadah semakin berleluasa di Kawasan Selangau. Apakah usaha 

Kerajaan untuk membanteras gejala tersebut? 

 
64. YB Encik Ripin Bin Lamat (N.72 Lambir) 

Bertanya kepada Menteri Utiliti Sarawak: 

Apakah status terkini projek bekalan air luar bandar bagi kawasan rumah panjang Ulu Sibuti 

(Tuai Rumah Banyang, Tuai Rumah Apin, Tuai Rumah Lani, Tuai Rumah Insin, Tuai Rumah 

Lagan dan Tuai Rumah James Biri), Kampung Nusah, Kampung Opak, Rumah Panjang Etap 

anak Lugan dan Rumah Panjang Tuai Rumah Sating, Rumah Panjang Sg Kara (Tuai Rumah 

Bulin dan Ruai Rumah Phillip), Perkampungan Tukau Sg Rait? 

 
65. YB Encik Mohammad Razi Bin Sitam (N.35 Saribas) 

Bertanya kepada Ketua Menteri: 

Bilakah balai polis baru Daerah Debak siap dan berapakah kos pembinaannya? 
 

66. YB Encik Dennis Ngau (N.77 Telang Usan) 

To ask the Minister for Local Government and Housing: 

Most longhouses along Baram River dump their rubbish into the river due to unavailability of 
proper rubbish collection service and assigned dumping site. Is there any plan to provide these 
servic es to those longhouses with more than 100 doors or 1,000 residences? 

 
67. YB Encik Safiee Bin Ahmad (N.43 Daro) 

Bertanya kepada Menteri Pembangunan Insfrastruktur Dan Pengangkutan: 

Apakah status pelaksanaan projek Jambatan Batang Lassa yang telah diumumkan 

kelulusannya dan bilakah kerja-kerja pelaksanaannya dijangka bermula? 

 
68. YB Ir Aidel Bin Lariwoo (N.24 Sadong Jaya) 

Bertanya kepada Menteri Pemodenan Pertanian, Tanah Adat dan Pembangunan Wilayah: 

Kelapa dan nanas dilihat sebagai tanaman komoditi yang mendapat permintaan tinggi sekarang ini. 

Apakah usaha Kerajaan Negeri Sarawak untuk mempergiatkan kedua-dua tanaman ini untuk 

penglibatan para petani di luar bandar? 

 

69. YB Dato Henry Harry Anak Jinep (N.2 Tasik Biru) 

To ask the Minister for Industrial and Entrepreneurial Development: 

What is the current status of the Bau Light Industrial Park project which was scheduled to begin 

development works in 2017? 
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70. YB Encik Allan Siden Gramong (N.50 Machan) 

To ask the Minister for Utilities 

Is there any plan to replace and upgrade the old power line connecting Sibu Jaya Substation to 
Kanowit Town? 

 
71. YB Dato' Murshid Diraja Dr Juanda Bin Jaya (N.44 Jemoreng) 

Bertanya kepada Menteri Pendidikan, Sains dan Penyelidikan Teknologi: 

Apakah usaha Kerajaan untuk meningkatkan mutu pendidikan di kawasan luar Bandar 

memandangkan aspek pembangunan yang amat daif dan penempatan guru pakar yang 

terlalu terhad? 

 
72. YB Encik Ali Anak Biju (N.39 Krian) 

Bertanya Kepada Menteri Pembangunan Bandar dan Sumber Asli: 

a) Berapakah keluasan tanah yang telah disukat dibawah Seksyen 6 Kanun Tanah Sarawak 

 dan diberi geran tanah dibawah Seksyen 18 di DUN Krian? 

b) Adakah pihak Kementerian menyediakan jangka masa untuk menyiapkan kerja sukatan dibawah     

 Seksyen 18? 

 
73. YB Encik Chukpai Ugon (N.66 Murum) 

Bertanya kepada Menteri Utiliti Sarawak: 

Apakah perancangan dan initiatif yang telah dilaksanakan oleh Jabatan Bekalan Air Luar 

Bandar dan Jabatan Bekalan Elektrik Luar Bandar bagi kawasan Ulu Jelalong, Kawasan 

Tubau, Kawasan Urun dan Kawasan Ulu Linau yang belum mendapat bekalan air bersih 

terawat dan bekalan elektrik dan apakah statusnya? 

 
74. YB Encik Jefferson Jamit Anak Unyat (N.63 Bukit Goram) 

Bertanya kepada Menteri Pemodenan Pertanian, Tanah Adat dan Pembangunan Wilayah: 

Apakah status rancangan Collecting, Processing, Packaging Centre (CPPC) di Kapit? 

 
 
 
 

4. Rang Undang-Undang Kerajaan - Bacaan Kali Yang Pertama 

 

(a) Supplementary Supply (2017) Bill, 2018 

(Menteri Kewangan Kedua) 
 

(b) Supplementary Supply (2018) Bill, 2018 

(Menteri Kewangan Kedua) 
 

(c) Oil Mining (Amendment) Bill, 2018 

(Timbalan Ketua Menteri; Menteri Pembangunan Perindustrian dan Usahawan dan Menteri 

Pembangunan Bandar dan Sumber Asli Kedua) 

 

(d) Land Code (Amendment) Bill, 2018 

(Timbalan Ketua Menteri, Menteri Pemodenan Pertanian, Tanah Adat dan Pembangunan Wilayah) 
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5. Rang Undang - Undang Kerajaan - Bacaan Kali Yang Kedua  

 

 Oil Mining (Amendment) Bill, 2018 

(Timbalan Ketua Menteri; Pembangunan Perindustrian dan Usahawan dan Menteri Pembangunan Bandar 

dan Sumber Asli Kedua) 

 
[Perbahasan oleh Ahli Dewan Biasa berkaitan The oil Mining (Amendment) Bill, 2018] 
 
 
 
 

6. Rang Undang - Undang Kerajaan - Bacaan Kali Yang Ketiga 

 

Oil Mining (Amendment) Bill, 2018 

(Timbalan Ketua Menteri; Menteri Pembangunan Perindustrian dan Usahawan dan Menteri 

Pembangunan Bandar dan Sumber Asli Kedua) 

 

 

 

7. Usul Daripada Ahli Dewan Biasa 

 

 

8. Penangguhan Mesyuarat 


